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Neodpustenie je väzenie s kľúčom vo vnútri.

Kultúrne leto 2008
(-li-) „Sto ľudí, sto chutí“ hovorí slovenské 

príslovie. Berúc do úvahy túto životnú múd-
rosť Obecný úrad v Kapušanoch pripravil 
v roku 2008 pre obyvateľov obce i blízkych 
susedov pestrejšiu ponuku kultúrnych podu-
jatí ako zvyčajne. 

Milovníci folklóru už tradične dostali mož-
nosť v dňoch 21.-22. 6. navštíviť Kapušianske 
foklórne dni (VI.ročník), počas ktorých sa na 
pódiu vystriedalo takmer 350 účinkujúcich. 
Lákadlom tohto ročníka boli folklórne súbory 
Šarišan a Chemlon. 

Skupina Malý Princ z Prešova pritiahla 16. 
augusta 2008 do kultúrneho domu hŕrstku 
ľudí, vyznávajúcich rock-folklovú muziku 
s kvalitne nadupaným zvukom gitár a bi-
cích. Melódie ľudových i folkových piesní 
i starších známych „evergreenov“ vytiahli na 
parket aj niekoľko odvážnych párov. 

V aréne plnej prekvapení sa 29. augusta 
2008 na futbalovom ihrisku odohrávala 
„Prázdninová bodka“, ktorou sme vyprevá-
dzali našich školákov do nového školkého 
roka. Posledné prázdninové dobrodružstvá 
pre deti pripravili prešovskí šermiari Sarus 
s úsmevnou gotickou scénkou i exotické 
a tajomné brušné tanečnice z tanečnej skupiny 
Fatima, ktoré v pestrých kostýmoch a rytme 
piesní východných krajín rozvlnili aj deti. 

Celkom pochopiteľne deti veľmi očarili 
štvornohí hostia – policajní psi, ktorí im pred-
viedli svoje zručnosti pri hľadaní stratených 
vecí i pri dolapení zlodeja. „Policajní experti“ 
dovolili deťom, aby si ich pohladili a urobili si 
s nimi pár fotografii.

Z výšok k aréne zlietol Stano Vojtek a pred-
viedol statické i letecké ukážky paraglidingu. 

Podobne ako minulý rok našu obec prišiel 
osobne pozdraviť vrtuľník z blízkeho letiska. 
Tentokrát sme mali možnosť vidieť z blízka 
iný typ vojenského prostriedku. 

Zvuk vrtuľníkov je nám Kapušančanom 
dôverne známy, a práve preto nám v miero-
vej nálade pracovníci letiska neváhali výjsť 
v ústrety a urobili pre deti prelet nad obcou 
a statickú ukážku vrtuľníka. 

Arénu Prázdninovej bodky zdobili kresby 
našich detí, pričom niektoré z nich budete 
môcť vidieť aj v kalendári „Kapušany očami 
detí“ na rok 2009. 

Región, v ktorom žijeme nie je ani zďaleka 
vinárskym regiónom a len pár jednotlivcov 
si dopestuje hrozno alebo viničky a vyrobí si 
svoj vlastný „kapušiak“ biely či červený. Po-
štekliť Vaše chuťové bunky sme sa rozhodli 
dobrým moravským vínom a pozvali morav-
sko-slovenského vinára Patrika Staška. Na 
tzv. I.kapušianskom vinobraní nám rozprával 
životné príbehy každého z množstva chutných 
vín, ktoré sme mohli ochutnať. Večerom nás 
spevom sprevádzali aj sestry Ferenčíkove. 

Neskorá augustová nedeľa – 21.augusta 
2008 sa niesla v tónoch menšinovej gospelo-

vej hudby, ktorá si však aj v Kapušanoch našla 
svojich priaznivcov. V chráme sv. Martina sa 
k hosťom prihovárali nielen spevom, ale aj 
úsmevnám slovom mnísi Kapucíni a ich dlho-
ročný priateľ Stanley. Brat Filip a brat Ondrej 
svojou charizmou, hudobnými zručnosťami, 
ale aj postavou a širokou paletou ústnych 
harmoník bavili a zabávali prítomných. Určite 
veľkým a príjemným zážitkom boli i tanečno-
-spevácke kreácie „zboru židov“, ktorý existo-
val len pre túto jedinečnú chvíľu vďaka pánovi 
farárovi, kaplánovi a starostovi. Obsedieť ne-
dokázal ani náš rodák Miro Marcin a spoločne 
sa tak pohupovali v rytme ich piesne. 

S osobným vyznaním a prekrásnym hlasom 
pred plný kostol predstúpila neskôr Janka Feren-
číková a jej mladí priatelia zo skupiny GOD’S. 
Každá jej pieseň mala hlboký príbeh, s ktorým 
sa nadaná speváčka v úvode vždy zdôverila. 
Janka v súčasnosti pripravuje CD album gospe-
lových piesní a v prípade, že vo vás jej hlas ešte 
stále zuní, počkajte si na jeho vydanie. 

Na tom istom mieste, v kostole sv. Martina, 
sa 9. novembra uskutočnil už 3. ročník Pre-
hliadky duchovnej piesne. Záštitu nad týmto 
podujatím prevzal cirkevný zbor Aleluja. 

Rok 2008 sa niesol ruka v ruke so 760. 
výročím 1. písomnej zmienky o obci a kultúr-
nymi podujatiami rôzneho druhu. Celoročný 
obecný sviatok sme sa rozhodli uctievať si 
postupne a prizývať k oslave ľudí milujúcich 
rôzne hudobné štýly. Veríme, že každý na-
sledujúci rok vytvoríme podobné príležitosti 
na stretávanie sa, pookriatie v kruhu susedi v 
a priateľov, v rytme piesní, ktoré máme radi. 
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Donášková služba: Obedy s úsmevom
Prvé riadky nového príbehu majú v sebe vždy niečo tajomného, a 

nikdy neviete kam Vás až zavedú. Tie moje ma pri-
viedli práve medzi našich starších spoluobčanov. 
Nedá sa spomenúť všetky pekné chvíle, ktoré zaží-
vam s nimi denne,  a preto  vyberám aspoň  zopár.

„Co to vydumal náš pán starosta, ta to požeh-
naný rozum, teraz sebe len budzem žic, obed mi 
prinešú  až domu“ s úsmevom rozpráva pani Rent-
ková. Svoje voľné chvíľky si vychutnáva v záhrad-
ke. Zavše, až jej prinesiem obed, vyčkáva ma aj 
s prázdnym obedárikom prichystaným na múriku, 
nešetrí milými slovami, ktorými má víta. 

„Teraz máme dosť času, veď nemusím variť, a dobre varia, bars 
dobre“ pochvaľuje si pani Verčimáková chutné obedy aj šikovnosť 
pani kuchárky v školskej jedálni ... milým očkom pozrie na manžela 

a venuje mu úsmev.
Nedá mi nespomenúť našu  milú babku, pani Hu-

dákovú, ktorá už žiaľ nie je medzi nami. Vždy,  keď 
som jej doniesla obed, zmocnil sa ma pocit, akoby 
som vstúpila do začarovanej chalúpky, kde v kútiku 
za stolom sedí rozprávková babička. V rukách listuje 
stránky modlitebnej knižky a až pohľadom sa uistí,  
že niekto vošiel. Toľko dobroty a múdrosti sa skrýva-
lo  v jej milých očiach až človek na srdci pookrial. 

Mária Nazarejová



Imatrikulácia prvákov – ZŠ

Stať sa prvákmi nie je také jednodu-
ché, ako sa nám všetkým zdá. Okrem 
toho, že budúci prváci musia prejsť zá-
pisom, počas ktorého ich pani učiteľky 
preskúšajú, či už vedia všetko tak, aby 
sa z nich mohli stať „veľkí malí žiaci“, 
musia začiatkom septembra nastúpiť 
do školy. Naši maličkí žiaci prekročili 
po prvýkrát prah školy 2. septembra 
ako jej žiaci. Spolu s ostatnými žiakmi 
otvárali nový školský rok. Na prvý 
pohľad by sa zdalo , ak do školy prí-
du a pravidelne do nej chodia, že sa 
už z nich stanú riadni žiaci. Nie je to 
určite celkom tak. Sú síce prvákmi, ale 
ešte potrebujú, aby ich medzi seba pri-
jala samotná škola. Preto sa 1.10.2008 
uskutočnila slávnostná imatrikulácia. 
V tejto výnimočnej chvíli našich naj-
menších bolo ťažké pre nás pedagógov 
slovami zachytiť pocity, ktoré prežívali 
spolu so svojimi rodičmi. Veď ráno pri-
šli do školy tak, ako v každý iný deň. 
Ale v tento okamih to bolo pre nich 
predsa trošku iné. Nastal ich vytúžený 
veľký deň „D“, preto s napätím očaká-
vali, čo sme im pripravili. Po dlhšej 
odmlke školských imatrikulácií, sme sa 
opäť rozhodli netradične ich prijať do 
našich radov – cechu žiackeho. Preto 

Malý lev aj malé klamstvo raz vyrastú.
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Najbližšia akcia v škole...
Realizácia projektu „Jazykové laboratória“

Nutnosť znalostí cudzích jazykov je v dnešnej dobe nevyhnutná a neraz rozhoduje o možnosti uplatniť sa na trhu práce. 
Pre potreby zamestnávateľov sú jazyky neraz dôležitejšie ako odborné zručnosti a schopnosti. Aj preto je v škole našim 
dlhodobým cieľom zefektívniť výučbu jazykov pre žiakov. V najbližšej dobe nám po vybudovaní v škole pribudne 
nová multimediálna jazyková učebňa s interaktívnou tabuľou, novými počítačmi a notebookmi. Taktiež chceme doplniť 
aj fond jazykovej knižnice o odbornú literatúru pre žiakov a učiteľov cudzích jazykov, ale aj nové pútavé a hlavne 
nápomocné jazykové výučbové programy. Túto učebňu budú pravidelne využívať žiaci v rámci vyučovania a to nielen 
cudzích jazykov, ale aj iných predmetov a samozrejme i v rámci krúžkovej činnosti. Okrem toho nám z realizácie 
projektu vyplynul záväzok poskytnúť služby multimediálnej učebne- jazykového laboratória aj pre verejnosť. Chceme 
organizovať a následne realizovať vzdelávacie kurzy orientované na rôzne vekové skupiny obyvateľov obce, ale 
aj mimo nej. Poskytneme priestor na ďalšie dovzdelávanie aj učiteľom okolitých málotriednych škôl. Preto pevne 
dúfame, že ciele, ktoré sme si na začiatku plánovania a realizácie vytýčili, sa nám podarí naplniť. Chceme vytvoriť 
vhodné podmienky pre moderný spôsob vyučovania jazykov, celkovo skvalitniť vyučovací proces a tým profesionálne 
zlepšiť podmienky pre vyučovanie prostredníctvom zavedenia moderných IKT do našej výchovno-vzdelávacej práce 
a metodickej činnosti všetkých učiteľov. Tento projekt a všetky vzdelávacie kurzy sa budú realizovať za finančnej 
podpory Ministerstva školstva Slovenskej republiky a Obecného úradu v Kapušanoch.

PaedDr. Radoslav Ruščák , riaditeľ ZŠ
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ZÁKLADNÁ ŠKOLA 
sme zorganizovali toto slávnostné pri-
jatie prváčikov medzi nás. Školu sme 
im predstavili ako pekné a spravodlivé 
kráľovstvo s veľkou bránou. Celý cere-
moniál sprevádzala pieseň. Kráľovskú 
bránu strážili dvaja zbrojnoši. Mode-
rátorka a moderátor všetkých privítali 
a pohladili milým slovom. Následne 
pán riaditeľ každému prváčikovi odo-
vzdal kľúč od kráľovskej – školskej 
brány, ktorým si ju otvorili  a stali sa 
tak právoplatnými žiakmi školy. Aj 
samotní prváčikovia dokázali, že sú 
na prijatie do žiackeho cechu dobre 
pripravení, čo dokázali zložením 
slávnostného sľubu. Čerstvo pasovaní 
prváčikovia sľúbili, že budú vzorne 
plniť školské povinnosti, poslúchať 
pani učiteľky a robiť česť svojej škole. 
Záver podujatia patril ako inak piesni. 
Ale nebolo to všetko. Nasledovalo 
divadelné predstavenie plné veselosti 
a zábavy. Myslíme si, že prváci zvládli 
svoj pasovací deň výborne. Očká im 
žiarili a domov odchádzali obohatení 
o nezabudnuteľné zážitky a príjemné 
dojmy. Keďže sa imatrikulácia prvákov 
uskutočnila v škole po dlhšej odmlke 
a vzhľadom na jej spokojnosť, bude 
mať určite tradíciu aj v ďalších rokoch.

PaedDr. Radoslav Ruščák, riaditeľ ZŠ

Projekt Comenius v našej škole 
Cieľom projektu je výmena informácií 

a rozvíjanie partnerských vzťahov medzi 
školami a zdokonalenie vedomosti o jed-
notlivých európskych národoch. Partnerstvo 
musí byť zložené zo škôl z minimálne troch 
účastníckych krajín programu SOCRATES. 
V rámci projektu sa uskutočňujú pracovné 
cesty, v rámci ktorých sa vypracúvajú spo-
ločné aktivity a zhromažďujú materiály, kto-
ré vypracovali žiaci jednotlivých krajín. Tie 
dostanú výslednú podobu na konci celého 
projektu vo forme rôznych výstupov. Jedným 
naším výstupom bude kniha, obsahom, ktorej 
budú tradičné zvyky v našom regióne na 
Vianoce a pri rôznych sviatkoch. Práve toto 
bolo výsledkom našej prvej pracovnej cesty 
vo Veľkej Británii, ktorej sme sa zúčastnili 
od 5. 11. – 9. 11. 2008 v meste Bristol, kde 
máme partnerskú školu. Okrem nej s nami 
spolupracujú na projekte aj školy zo Švédska 
a Poľska. Najbližšou pracovnou cestou bude 
cesta do školy vo Švédsku. (-rr-)



Jednoduchosť je znakom bohatstva. (Schiller)

Kapušany očami detí
V lete sme vyhlásili maliarsku súťaž: „Kapušany očami 

detí“, do ktorej sa mohli zapojiť naše deti a mládež. Chceli 
sme vytvoriť špeciálny kapušiansky kalendár, kde by sme 
tieto maľby mohli uverejniť. Sme radi, že sa nám to podarilo 
a detský kalendár je na svete. Deti, ktorých maľby sa dostali 
do kalendára sú:

Patrik Krajňák, 12 rokov; Alexandra Krupová, 10 rokov; 
Lívia Paľová, 4 roky; 4.Miroslav Horváth, 14 rokov; Laura 
Lehetová, 7 rokov; Karolína Kažová, 9 rokov; Viktória 
Maťašová, 13 rokov; Žaneta Siváková,12 rokov; Nina 
Onofrejová, 7 rokov; Jakub Hudák, 10 rokov; Patrik Kmec, 
9 rokov; Soňa Sopirová, 7 rokov. 

Všetci, ktorí máte záujem o tento kalendárik, môžete si ho 
vyzdvihnúť v obecnej knižnici alebo si ho objednať na t.   č.: 051/
7941 102 za symbolický finančný dar 50 Sk, ktorým umožníte 
realizáciu ďalšieho detského projektu v našej obci.  (-nm-)
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Rok 2008 s folklórnym súborom Kapušančan
FS Kapušančan mal opäť pestrú sezónu, plnú vystúpení, 

cestovania, ale aj zábavy. V roku 2008 súbor celkovo vystúpil 
na 30 podujatiach. Počas roka  5 krát vystupoval v Prešove, pri 
rôznych príležitostiach. Ďalšie vystúpenia mal súbor v obciach 
– Pušovce, Rokytov, Proč, Hermanovce n/Topľou, Ražňany, 
Chminianska Nová Ves, ale aj na Zemplínskej Šírave a v Bar-
dejove. FS Kapušančan sa ako domáci súbor pravidelne pred-
stavuje na Kapušianskych folklórnych dňoch, inak tomu nebolo 
ani tohto roku. 

V strede júla súbor odcestoval na medzinárodný folklórny 
festival do Rakúska, do mesta Mürzzuschlag. V meste Mürz-
zuschlag, ako aj v okolitých mestách súbor vystúpil 7 krát, 
kde zožal veľký úspech, o čom svedčí aj to, že súbor uzatváral 
záverečný galaprogram v meste Kindberg. Dôkazom toho, že 
folkloristi si v Rakúsku urobili dobré meno je aj to, že v sep-
tembri cestovali do tejto krajiny opäť. Tentokrát na medziná-
rodný folklórny festival do mesta Bruck an der Mur. Aj tento 
festival preveril súbor dostatočne. Počas štyroch dní absolvoval 
7 vystúpení v meste Bruck an der Mur a v jeho okolí. 

V septembri sa súbor rozrástol o nových členov z Kapušian, 
ako aj z okolitých obcí. V súčasnosti  tento súbor navštevuje viac 

ako 60 členov tanečnej 
a hudobnej zložky. 

V tomto období sa sú-
bor pripravuje na ďalšiu 
sezónu, v ktorej sa pred-
staví novými tancami.

Peter Germuška 
- Vedúci ĽH FS Kapušančan

Gazdačko Jozef, 5. Hricová  (Dzuricová) Katarína, 6.Hudák Peter, 
7. Jeriga Branislav, 8. Kačmarová Antónia, 9. Kačmarová Gabriela, 
10. Knapik Milan, 11. Kočiščaková Emilia, 12. Kočiščaková Marta, 
13. Kovalčík Vladimír, 14. Kovalčíková Monika, 15. Labuda Jozef, 
16.Lešková Jarmila, 17. Lukáč Peter, 18. Masrna Vladimír, 19. Pa-
mulová (Vnenčáková) Eva, 20. Revay Peter, 21. Seman Peter, 22. 
Slivková (Hudáková) Mária, 23. Szanto Ivan, 24. Tomečková Mária, 
25. Vojtek Ján. 

Každý z týchto členov súboru Úsmev sa podieľal na realizácii aspoň 
jednej inscenácie a to či už ako predstaviteľ divadelnej postavy, alebo 
v ostatných nie menej dôležitých zložkách divadelného procesu ako je 
sledovanie textu, zvukový technik, osvetľovač, rekvizitár a pod. Preto 
všetkým bez rozdielu patrí rovnaká vďaka za to, že pomáhali udržiavať 
bohaté ochotnícke tradície v Kapušanoch až do dnešných dní. 

Vlado Masrna

Činnosť KD
Členovia klubu dôchodcov žijú aktívnym životom. V júli sme 

sa zúčastnili na Levočskej púti seniorov. Z tejto púte sa vracia-
me duchovne obohatení. Keďže chceme aj telesne pookriať 
v lete sme absolvovali výlet do termálnych kúpeľov v Šarospa-
taky. Navštívili sme výstavu ľaliových kvetov v Bardejovských 
kúpeľoch a navštívili sme aj kúpele Krynica v Poľsku.

Tradične v mesiaci októbri sa stretávame v rámci Mesiaca 
úcty k starším. Súbor Kapušančan pre nás pripravil pekný kul-
túrny program. Šarišské osvetové stredisko v Prešove zorgani-
zovalo akciu „Prebudená jeseň“, ktorá sa konala 12.10.2008 
v Sedliciach. Na tejto akcii sa prezentovalo 11 klubov dôchod-
cov z okresu Prešov a Sabinov. Náš klub reprezentovala naša 
hudobná skupina GEJANA, ktorá svojim vystúpením zožala 
úspech a uznanie. 

Klubisti sa aktívne zapájajú do verejno-prospešných prác 
v obci. Obec nám – my obci. Počas roka sme sa starali o vý-
sadbu kvetov na námestí. Naši členovia na cintoríne presadili 
tuje, aby bol oddelený priestor na nový tzv. americký cintorín. 
V mesiaci novembri nás čaká pečenie vianočných oblátok.

Anna Holingová (vedúca KD)
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OD Úsmevu k Di Kapy (3. časť)
Divadelná sezóna 1984/85 patrila z nášho hľadiska k tým dlhšie 

trvajúcim. Prvé stretnutia členov súboru spojené s výberom hry a ob-
sadzovaním jednotlivých postáv sa uskutočnili v polovici novembra 
1984 v zasadačke miestneho národného výboru. 

Na naštudovanie sme si vybrali hru Ferka Urbánka: Pani richtárka. 
Absolvovali sme 36 skúšok a inscenácia dostavala svoju tvár. Prišiel 
zaverečný krok - 36. skúška v poradí bola generálnou. Uskutočnila sa 
6. apríla 1985. Hneď na druhý deň – vo veľkonočnú nedeľu 7. apríla 
o 17.00 bola v Kapušanoch premiéra, ktorú pripravil divadelný ochot-
nícky súbor ÚSMEV. Po jej skončení sa uskutočnila tanečná zábava.

Počas päťročného obdobia od založenia divadelného súboru 
ÚSMEV sa na listine jeho členov objavili tieto mená: 1. Bartoš 
František, 2. Belišová – Lukáčová Jana, 3. Compeľová Halina, 4. 



Dobrého človeka hľadaj medzi tými, ktorých svet odsudzuje. (S. Lewis) 

PROFIL 
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G a d ž o v k a  m e d z i  R ó m a m i
Mária Nazarejová  žije v Kapušanoch a 

navštevuje miestnu osadu, ako aj Rómov 
v Šarišskej Porube. Má dve dospelé deti, 
syna a dcéru.  

Žieňa plné energie, víta nás pred obec-
ným úradom a oznamuje: „Vezmem si 
vás k sebe domov, ak vám to nebude 
vadiť“. Nebude. Ponúka nám kávu, chle-
bíčky a oriešky, dokonca sprchu, ak sme 
po ceste unavení, vraj, cíťte sa ako doma. 
Všetko tu má svoje miesto, aj kučeravý 
havkáč, aj rodinné fotografie, aj pani 
domu, ktorá sa zvezie do kresla, prstom 
blúdi po jeho čalúnení, a keď rozpráva, 
doslova vidno myšlienky, plávajúce kde-
si veľmi ďaleko. A najmä tie, čo posiela 
denne niekomu do neba...

Fotíme ju v osade, s najmenšími, no aj 
u tých „veľkých“ má rešpekt: „Milan, ic 
po dzeci, ras, dva, hyb še, z brucha spľas-
neš, i z rici!“ Našli sme tam mamu, čo má 
deti, krásne ako z rozprávky, Paľka, čo 
pózuje jedna radosť, Vanessku, dvojme-
sačnú Estefanie, no a chatrče a biedu... 

ODKIAĽ POCHÁDZAM...
Z Kukovej v okrese Bardejov. Ma-

ličká dedinka, ale o to krajšia, tam som 
sa narodila. Vyrastala som s piatimi 
súrodencami, mala som štrnásť, keď sa 
narodili dve najmladšie sestry Gabika a 
Julka. Bratia boli traja, to viete, detstvo 
som strávila na ulici s chlapcami, večné 
bitky a rivalita, ale bolo to pekné. Ťažké, 
lebo mamka robila v krčme a večer bola 
málokedy doma, ocko robil ťažkú prácu 
v lesoch. Po piatu triedu som vychodila 
školu v Kukovej, no vždy som bola 
tŕňom v oku, správala sa ako chlapec, 
hrala futbal, stavala koliby...   Strednú 
som neskončila. Otec povedal predsedo-
vi strany niečo, čo by ste museli vypípať, 
otca vyhodili zo strany, mňa a brata zo 
školy. Do práce som nastúpila skoro, a až 
neskôr som si dokončila školu a vzdela-
nie, robila som si kurzy, vždy som mala 
blízko k veciam, ktorými sa zaoberám 
dnes. A vždy som mala blízko k Rómom. 
Napokon, aj v Kukovej som s nimi vyra-
stala, s Mirom Peľechačom sme si večne 
vyrážali zuby, bol to Róm, čo ma raz 
skoro utopil, lebo som bola nespratná. 
V práci na dielňach nás bolo zo tridsať 
a z toho pätnásť Rómov, učila som sa ich 
reč, učila som sa rozumieť im.    

ČO ROBÍM, JE DÔLEŽITÉ
Lebo to má veľmi veľký zmysel. Sama 

vidím, že ak pôjdem touto cestou, budem 
šťastná. Moje deti sú už veľké, milujem 
ich z celého srdca, no mám pocit, že 
ma už natoľko nepotrebujú. Pri tých 
rómskych vždy omladnem, mám opäť 
pocit, že mám šestnásť.  Na jednej inter-
netovej stránke bola výzva, vypracovali 
sme maličký projekt a schválili nám 30 
tisíc. Zaplatili sme z toho kostýmy, rádio 
a všetko ostatné a začali sme vystupovať. 
V domove dôchodcov na Cemjate, pre 
deti v detskom domove, v Prešovskej  
materskej škôlke pre rómske deti, v na-
ších Kapušanoch. Boli sme sa pozrieť 
vo Vihorlatskom múzeu v Humennom 
a v tamojšom skanzene, kde si deti vy-
skúšali prvykrát v živote cestu vlakom. 
Stretávame sa v takom starom domčeku 
a tam kreslíme, maľujeme, rozprávame 
sa o všeličom. Pozháňala som staré pí-
sacie stroje, ktoré sú na odpis a do tých 
deti ťukajú. Po trojročnej práci asistentky 
terénnej komunitnej pracovníčky som 
dosiahla, že tie deti každého pozdravia, 
( … predtým nezdravili, sklopili zrak ak 
niekoho stretli)  že idem z nákupu a oni 
mi vezmú tašku a odnesú ju domov….

SOM NA SEBA HRDÁ
Žila som svoj život jedným smerom. 

Sústavne práca a povinnosti, nebol čas 
na deti, peniaze na plyn, elektriku a 
obuv, stále som sa hnala za tým, aby sme 
prežili. Teraz vidím skutočný zmysel 
toho, čo som urobila. Dcéra študuje na 
vysokej, má prácu, ktorá ju baví, aj syn 
má svoje svoje záľuby, a vykonáva prácu 
v ktorej je veľmi šikovný, a ja si môžem 
robiť, čo chcem. Takže neprejde deň, aby 
som nebola v osade, nie je dňa, aby som 
nepoklebetila so starou Rómkou, ktorá 
vychovala deti, pochovala muža a tiež si 
prešla svojím... Je mi jedno, čo si vravia 
ľudia v dedine, ja v tom, čo robím, vi-
dím obrovský zmysel. Keď som si sama 
voľakedy kládla otázku, prečo to vlastne 
chcem, zistila som, že som to mala robiť 
už dávno. Som hrdá, že som mala mož-
nosť byť pri tom, ako sme pokrstili naraz 
osem rómskych detí. Nemôže sa to člo-
veka nedotknúť, aj Dávid, ktorý má šesť 
alebo Jolana, ktorá má jedenásť, musia 
cítiť, že z duchovnej stránky sa dá čerpať 
veľmi veľa. Že sa dá rozdávať.    

OBČAS MÁVAM ŤAŽKÉ 
CHVÍĽKY

Stretla som sa so všeličím. Vraj sú 

ich deti špinavé smrdia... Ale každý 
má predsa právo na to, aby sa pokojne 
mohol postaviť do radu pri pokladni, 
aby sa mohol porozprávať s tým, kto je 
mu sympatický, každý má právo, aby 
na ňom niekomu záležalo. Snažím sa 
vám to vysvetliť tak, ako to cítim, ale 
nejde mi to slovami. Toto nie je práca. 
Nemôžete chodiť do osady pre peniaze, 
a ani preto, že vám to niekto povie. Musí 
to ísť z vás. Musí to byť priame a zároveň 
veľmi prosté.  

SOM GADŽOVKA
Idem po ceste a je jedno, či Miro alebo 

Marcel, zdravia ma, vysmiati od ucha k 
uchu, vyobliekaní a čistí: „Dobrý, teta, 
dobrý!“ Pamätám si, ako sme sedeli pod 
stromom a ja som vravela Marcelovi, 
nech si umýva uši, lebo je veľký chlapec. 
Budú za ním raz dievčatá pozerať, veď 
má štrnásť! Prišiel minule ku mne do 
kancelárie a bol zvedavý, ako mi dopa-
dol pohovor. Mal biele nohavice, biele 
tričko, čisté nechty a vyumývané uši. To 
nebol ten Marcel, ktorého som poznala 
pred rokmi. Bolo to pekné. Prišiel a za-
ujímal sa, ako sa mám.  

VOŠLA SOM DO SVETA RÓMOV
U nás v Kapušanoch som sa dozve-

dela o tomto projekte, cez nášho pána 
starostu. Poinformoval ma o tejto práci 
a mňa to veľmi zaujalo. Máme veľmi 
šikovného starostu, zaujíma  sa o všeličo, 
stará sa o všetko,  nič mu neujde. Túto 
prácu vykonávam už dva roky, snažím 
sa ju robiť najlepšie ako viem. Postup-
ne som chodievala do osady častejšie. 
Zo začiatku sa im to veľmi nepáčilo, 
ale  nakoniec som na rovinu povedala 
je mi jedno, či chcete alebo nie, budem 
sem chodievať. Nechcem vám ublížiť. 
V Šarišskej Porube to bolo iné, bolo to 
ťažšie. Sú tam bohatí, chudobnejší, ale 
aj stredná vrstva. Už som poznala páky, 
ktoré zaberali aj na rodičov: prihovárať 
sa deťom. Boli však takí, čo deti zobrali, 
zavreli sa do izby a nevyšli von. Musela 
som ich presvedčiť, že im chcem pomô-
cť, že mi záleží na ich deťoch , že som 
na ich strane. Chodila som tam, stále a 
stále,  a teraz  môžem povedať, že  bežne 
mávam po večeroch návštevu detí z osa-
dy. Dokonca sa mi stalo, že som si pešo 
vykračovala do osady, lebo bolo pekne, 
a oproti šla stará Rómka. Má okolo se-
demsediat. A hneď spustila: „Pani, a vy 
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Ak túžite po dúhe, musíte sa zmieriť s dažďom.

Braňo Jeriga – otec, hudobník a maratónec
Iba málokto nepozná v našej obci sympatického, dobromyseľného, 

chlapčensky vyzerajúceho čerstvého štyridsiatnika p. Branislava Jerigu. 
Skutočne vzorný otec vychováva s manželkou štyroch šikovných 

talentovaných chlapcov – Martina, Jakuba, Braňa a ani nie polročného Jána. 
Manželka Mgr. Anna Mária je stredoškolskou učiteľkou na Gymnáziu sv. 
Mikuláša v Prešove. Učí angličtinu a slovenský jazyk, no my v Kapušanoch 
ju poznáme ako perfektnú speváčku chrámového zboru Aleluja. Jej spevácky 
talent sa začal rozvíjať v Prešovčatách a dnes nám často spieva ako žalmistka. 

Braňo je absolvent strednej odbornej školy s maturitou. Jeho súčasné 
zamestnanie je trochu odlišné od toho, čo vyštudoval. Pracuje v istej rakúskej 
firme ako manažér obchodných zástupcov. Svoj hudobný talent rozvíjal v 
hudobnej škole a dnes hrá na akordeón, gitaru a klávesy (varhany) Teraz berie 
do rúk najviac kontra-violu vo FS Kapušančan. V mladších rokoch pôsobil 
v kapelách  - Ekrazit, Eros, Grand. V hudobných šľapajách kráčajú dvaja 
synovia Maťo – konzervatorista s violou a husľami a Branko s husľami. 

V školských rokoch sa pohrával ako každý chlapec s futbalovou kariérou, 
no zdravie ho vtedy neposlúchalo. Bol „tenký“ a mal problémy s chrbticou.  
Istý čas bol aj čiastočne oslobodený od telesnej výchovy. Avšak k dnešnému 
dňu je situácia úplne iná. Braňo zistil, že sedavé zamestnanie jeho zdraviu 
neprospieva a rozhodol sa pre športovú aktivitu – beh. Rýchlo pocítil, že jeho 
kondícia sa zlepšuje a skúsil sa zúčastniť aj súťažných cestných behov. Najviac 
si obľúbil Beh okolo Spišského hradu. Na začiatku minulého roka si s menším 
strachom podal prihlášku na Košický maratón. A výsledok? Prvý maratón 
v živote – 42 195 m za 3 hod 44 min a 267. miesto. 

Braňo si po dobehnutí povedal: „Už nikdy viac!“, ale slovo nesplnil. 
Aj tohto roku sa na listine štartujúcich objavilo meno Braňo Jeriga 

– Kapušany, čo navyše znamená, že reprezentoval nás všetkých.  Oproti 
prvému preteku si Braňo výsledok značne zlepšil a umiestnil sa na 200.mieste. 
V cieľovej rovinke sa mu podarilo zvíťaziť nad vzácnym a o čosi skúsenejším 
súperom – expremiérom Mikulášom Dzurindom. Braňo ho porazil o 1 stotinu 
sekundy. 

Obec Kapušany okrem Braňa Jerigu reprezentuje opakovane na košickom 
maratóne aj p. Vlado Pribula, ktorý je obdivuhodným milovníkom dlhých 
behov. 

Aby výpočet bol úplný, aj náš ďalší rodák – Ing. Peter Maňkoš (bývajúci 
v Prešove) tohto roku úspešne zvládol celú maratónsku košickú trať.   (-fi-)
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K a p u š a n s k í  m a r a t ó n c i  . . .

dze sce buli? Šak vy už do nas vobec nechodzice!“  Zrazu som zistila, že keď tam nie 
som, že im chýbam... 

ČO MI NAJVIAC CHÝBA
Projektov, vďaka ktorým sa s Rómami dá pracovať, nie je nikdy dosť. Stále sa s deť-

mi dá čosi robiť. Pevne verím, že sa to raz podarí. A čo mi chýba? Možno v súkromí 
človek, ktorý by mi dokázal dodať toľko energie, že moja práca bude ešte lepšia. Ten, 
čo by mi povedal: „Toto by ši mohla ešče tak alebo tak.“ Chýba mi zadosťučinenie od 
človeka, ktorý tu mal ešte byť...  

AJ JA MÁM SVOJE SNY A TÚŽBY
Môj manžel vždy hovorieval: „Len raz sa pozrieť do New Yorku a možem 

zomrieť.“ Možno by to bol môj hnací motor, keby som vedela, čo v tom New Yorku 
chcel vidieť. Chcela by som sa tam pozrieť. A druhá vec: z hĺbky srdca by som si pri-
ala dožiť sa vnúčat. A dožiť sa aj Mirkiných,  je to dievča z osady, vždy jej vravím, že 
by mohla mať aj dvanásť detí, nielen dve, také ich má krásne! chcem  vedieť, či budú 
mať v očiach také plamienky, ako má ona.

Prepis článku z časopisu MIAU (október 2008, str. 105-106)



Čakaním na veľké šťastie prichádzame o to malé.
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K samozrejmostiam života sa počíta voda. 
Doma otočíme kohútikom vodovodného prí-
vodu a poslúži nám od hygieny až po prípravu 
stravy. Obecný vodovod vybudovaný v našej 
obci pred vyše 20-timi rokmi slúži takmer 
každej domácnosti. V poslednom čase sa veľa 
hovorí o tom, že voda nebude v budúcnosti 
až takou samozrejmosťou lebo, ľudstvo s ňou 
nezaobchádza úctivo. A voda by si to zaslúžila.  
Od nepamäti bola podmienkou existencie člo-
veka a len posledné desaťročia minulého storo-
čia sme ju znečistili a už je tu tá doba, že sa nad 
tým musíme zamýšľať, ako ju chrániť. V našej 
obci máme bohaté pramene podzemných vôd 
a len máloktorá lokalita pri hĺbení studní mala 
ťažkosti s jej nedostatkom. V minulosti nie 
v každom dome bola aj studňa.Tie sa vybu-
dovali pre niekoľko domov a každý prispel na 
výdavky. Boli aj studne obecné: „Dolu vala-
lom“ pri dome Lorincových, pri kostole, pred 
Šintala, pred Tkáča a pred Uličných. Na Pľa-
coch (dnešná Slánska ul.) boli studne spoločné 
pre viacero domácností, taktiež takáto studňa je 
dodnes na ulici pod obecným úradom.

Obecné studne boli budované asi veľmi 
dávno, lebo aj najstarší občania si už spomí-
najú na ich existenciu ešte z čias ich detstva. 
Boli budované z kameňa a mali veľkú hĺbku. 
Voda z nich sa ťahala cez drevený valec, 
ktorý bol osadený do drevenej konštrukcie. 
Na valec sa omotávala reťaz – „lanc“, ktorá 
mala na konci upevnené drevené vedro oko-
vané železnými obručami. Vedro sa otáčaním 
kľuky na valci dostalo do studne a otáčaním sa 
naplnené vytiahlo na drevený trám, ktorý  bol 
umiestnený vo výške pása človeka. Odtiaľ sa 
voda z vedra vyliala do pripravených nádob. 
Studne mali aj vonkajšiu drevenú konštrukciu, 
ktorá ich chránila pred znečistením. 

Studne boli v úcte starých, ale aj detí a mlá-
deže, nebolo slobodno sa nad ňu nahýnať, ani 
do nej nič hádzať, ani hrať sa pri studni. Do 
studne sa v letných mesiacoch spúšťalo mäso 
kúpené vo štvrtok na nedeľný obed, zabalené 
v octovej utierke alebo obalené lopúchmi.

Voda v prikľece mala svoje stále miesto. 
Bola v plechových vedrách na lavičke a pri 
nich bol hrnček.  Kto bol smädný, tak sa napil 
a z tej vody sa aj varilo. 

50. roky prinášali rozmach budovania 
domov a studňa pri dome bola súčasťou 
domácnosti. Studňa sa hĺbila kopaním  a spúš-
ťaním betónových skruží. Bola to práca ťažká 
a zodpovedná a nie každý ju ovládal. Z našej 
obce, náš rodák Imrich Vydumský mal veľkú 
zručnosť a praktiku pri hĺbení studní. Menila 
sa aj vonkajšia podoba studní. 

Osadil sa betónový poklop a voda sa zo 
studne dostávala cez pumpu, ktorá bola po-
norená do studne. Tak sa potom obnovili aj 
všetky obecné a spoločné studne a dnes už 
studňu s drevenou konštrukciou ani v obci 

nemáme. Najstaršia generácia si ešte pamätá 
na studňu statkára Arda pri Palenčarni. Slúžila 
práve k prácam okolo pálenia liehu a bola vá-
hadlová. Na dlhom drevenom drúku bolo na jed-
nej strane závažie z kameňa a na druhom, ktorý 
smeroval do hlbokej studne bolo vedro. Bola 
odkrytá a keď sa prázdne vedro ťahanou silou 
rúk dostalo do studne, naplnené sa protiľahlou 
ťarchou bremena ľahko dostalo von. Studňa 
bola zlikvidovaná spolu s komínom palenčarne 
koncom 50. rokov minulého storočia. 

Voda osviežila aj pracujúcich na poli. Bola 
v poľných studničkách v rôznych častiach cho-
tárov (na Utroch, na Zadkoch, na Trapenicoch, 
pri Sengetove a na Maderasoch). O studničkách 
vedeli gazdovia a hovorili o nich svojim deťom. 
Čistá priezračná voda v nich bola v úcte, nikto 
ju neznečistil, iba sa z nej osviežil a mala dobrú 
chuť. Chlapi si z nej nabrali do kalapa, do dlaní 
a mohli pokračovať v robote. Znehodnotili ich 
chemizácia pri družstvách a dnes už len najstarší 
ľudia by sa vedeli rozpamätať, kde boli. 

Cez našu obec pretekajú vody Sekčova, ale 
majú tu sútok aj potoky Ladzinka a Kráľovčík. 
Vody z nich poskytovali úžitok dávnym generá-
ciam pred nami a nám súčasníkom ostávajú iba 
spomienky na povodne, ktoré občas potrápia naj-
mä ľudí okolo nich a narobia veľké škody. Starí 
ľudia spomínajú iba na úžitok z vody z týchto 
potokov. Voda v nich bola čistá, priezračná. 
V lete sa v nej kúpali deti. Urobili si hate a doká-
zali prežiť príjemné chvíle a hry. Sekčov patril 
už odvážnejším kúpačom, lebo tam nebolo treba 
hať, voda tu bola hlboká. Na Sekčov sa chodilo 
aj chytať ryby. Nie vo veľkom, ale pre radosť. 
Voda bola čistá všade. V potoku Kráľovčík ženy 
v sobotu po upečení chleba priložili kameňom 
tablu, koryto aj lopatu a tam to aj vyčistili. V po-
tokoch sa v lete kúpali kone aj kravy. Na potok 
sa chodili v nedeľu ráno umývať a holiť chlapi. 
Každý mal svoj plochý kamienok, kde si položil 
drevený rám so zrkadlom. Pranie na potoku so 
stolčekom a kyjankou si ešte pamätajú mnohí 
zo staršej generácie. Doma sa v koryte močila 
bielizeň a prádlo v luhu z dreveného popola. 
Potom sa priniesla na potok a na úzkom stolčeku 
vo výške pása ženy sa kyjankou najprv prádlo 
trepalo, bilo a potom sa vyplákalo vo vode. Pra-
nie však nebolo záležitosťou každého dňa, ba ani 
týždňa. Pralo sa pár krát do roka, hlavne v lete. 
Aj plátno sa bielilo pri brehoch Sekčova, keď sa 
po vytkaní vypralo. 

Celé leto až po pozdnú zimu sa na potoku kú-
pali husi. Ich perie slúžilo na výbavu pre dievky, 
preto sa husi chovali v každej domácnosti. Pred 
skubaním ich ženy sami nahnali na ešte dôklad-
nejší kúpeľ, aby ich perie bolo pekné biele. 

Pramenitá voda s dobrou chuťou vyteká pri 
dome F.Gazdačku. Voláme ju „Pri čurku“. Už 
statkár Ardo zachytával tento prameň a mal 
v jeho blízkosti rybník. 

Pár desiatok metrov je prameň „Vajcuvky“. Je 

charakteristická pre našu obec a slúži ľuďom 
od nepamäti. Aj dnes sa radi pri tomto prameni 
zastavia ľudia vracajúci sa z prechádzok v le-
se. Má silný charakteristický zápach po vaj-
ciach a odtiaľ pochádza aj jej názov. Je opra-
dená historkou, že príchuť dostala od veľkého 
množstva vajec, ktoré boli v malte používané 
pri stavbe hradu. Ľudia mali niekedy väčší 
záujem o tento prameň, dievky si s obľubou 
s ňou umývali vlasy, vraj lepšie rástli. 

Dnes ako stolová voda sa používa zriedka, 
skôr asi ľudia z jej blízkosti. Ostatní z poho-
dlnosti si radšej kúpia hotové vody v obchode 
v plastových fľašiach. 

Voda mala vždy svoje magické čaro. S úctou 
sa kládlo dieťa do vody prvého kúpeľa a tá sa 
potom vylievala pod mladé stromy. Dievky sa 
hojne oblievali vodou priamo zo studne pri 
veľkonočných oblievačkách. Umývanie sa 
pred štedrovečernou chviľou sa robilo s veľkou 
úctou a posvätnosťou. Vodou sa nikdy v ro-
dinách neplytvalo. Sobotné kúpanie, počnúc 
deťmi až po posledného člena rodiny sa veľmi 
často robilo v tej istej vode. Umývanie riadu sa 
robilo bez pridávania chemických prípravkov v 
„ľušofoch“, kde bol riečny piesok a prvá voda 
sa ešte použila ako pomyje pre dobytok. Aj 
voda na napojenie statku sa nosila z potokov, 
iba kone sa napájali vodou zo studne. 

V obci máme aj lokality, ktoré v minulosti 
boli pokladané za močaristé úseky. Dnes sú tu 
už vybudované ulice. Zaujímavý je aj úkaz sil-
ne železitej vody v časti obce pri rodine Szan-
tových a Slivkových. Pravdepodobne spodná 
voda má železitú žilu, ktorá sa dostala do tej 
časti. Vo vode zo studní, aj keď jej bolo veľa, 
sa po krátkom čase usádzala červená usadeni-
na.  Tá potom robila pri zavedení vodovodu 
problémy, lebo je veľmi agresívna. 

Kedy sa vlastne začalo so znečisťovaním 
našich potokov? Jednoznačne pri vybudovaní 
družstevných kravínov a stajní v blízkosti 
Sekčova, a to nielen u nás, ale aj v obciach 
odkiaľ k nám vody prichádzajú. Tak sa zne-
čistila aj voda Ladianky. Potok Kráľovčík 
trpí znečistením od kameňolomu vo Vyšnej 
Šebastovej, kde sa kameň prepiera. Veľkým 
znečistením sa stali však aj domácnosti. Po 
zavedení kúpelní sa odpadová voda často 
dostávala do potokov iba provizórnymi ka-
nalizáciam. Chémia, ktorá do každodenného 
života v 50.rokoch pri praní sa najväčšou 
mierou podpísala pod znečisťovanie potokov. 
Voda sa svetu začala ponúkať vo vodovod-
ných potrubiach. V kuchyniach a kúpelňach 
stačilo skrútiť kohútikom. 

Mali by sme viac dbať na osvetu o zacho-
vaní čistého životného prostredia pre ďalšie 
generác ie. Medzi prvoradé produkty by sme 
mali dať vodu, lebo je základom všetkého 
dobrého, čo nám Boh daroval. 

Magdaléna Trenčanská 



Svet sa skladá zo samých príležitostí k láske. (Kierkegaard)
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VZN č. 6/2008
O chove spoločenských a hospodárskych zvierat na území obce Kapušany 

§1 Predmet úpravy
Účelom tohto nariadenia je upraviť podmienky chovu a držania zvierat na území 

obce Kapušany, vymedziť povinnosti chovateľov a držiteľov spoločenských a hospo-
dárskych zvierat.

§ 2 Chov spoločenských zvierat (napr. pes, mačka a pod.)
2.1 Povinnosti držiteľov (chovateľov) spoločenských zvierat
a) Spoločenské zviera možno pri chove držať v priestore alebo v zariadení určenom 

na chov, ktoré:
• mu umožňuje biologické a etologické potreby primerané jeho druhu, veku a zdra-

votnému stav. Zviera nemožno chovať v chovnom priestore, ktorý nevyhovuje jeho po-
trebám, najmä v pivnici, na povale, na balkóne, v garáži a pod., ani v zariadení na chov 
iného spoločenského zvieraťa (napr. v klietke). Psa chovaného vonku možno dlhodobo 
uväzovať iba na vodiacom zariadení, ktoré je dlhé najmenej tri metre a má voľne sa kĺ-
zajúce vodidlo, ktoré mu umožňuje voľný pohyb najmenej dva metre na každú stranu. 

• spĺňa zoohygienické a hygienické požiadavky,
• umožňuje jeho dennú kontrolu,
• zabraňuje jeho úteku. 
b) Ak je chované spoločenské zviera trvalo umiestnené vonku, má mať priestor na 

spánok, odpočinok a priestor, ktorý ho chráni pred nepriaznivými klimatickými vplyvmi.
c) Spoločenské zviera nemožno:
• chovať potme alebo bez stáleho priameho prístupu čerstvého vzduchu,
• ponechať samo v osobnom aute alebo v kabíne nákladného auta, ktoré je na pria-

mom slnečnom žiarení alebo na mraze a nemá zabezpečené priame vetranie,
• chovať v uzavretom chovnom priestore bez možnosti vykonania potreby dlhšie 

ako dvanásť hodín denne.
d) Držiteľ (chovateľ) je povinný zabezpečiť, aby zviera nepôsobilo rušivo na svoje 

okolie (hluk, špina, zápach).  
e) Držiteľ (chovateľ) je povinný urobiť opatrenia na zabránenie úteku zvieraťa.
f) Mimo svojho súkromného pozemku a majetku musí mať držiteľ (chovateľ) 

spoločenské zviera vždy pod priamym dohľadom. V opačnom prípade možno zviera 
považovať za túlavé.

g) Spoločenské zviera, ktoré poranilo človeka, je povinný jeho držiteľ dať bezod-
kladne vyšetriť veterinárnemu lekárovi na vlastné náklady a potvrdenie o prehliadke 
odovzdať poškodenému. 

h) Je zakázané ukončiť chov spoločenského zvieraťa jeho vypustením v obci. 
V prípade zistenia majiteľa takto vypusteného zvieraťa je tento povinný uhradiť 
v plnej výške všetky náklady spojené s odchytom a následným uložením zvieraťa 
a veterinárnymi úkonmi.

i) Je zakázané uhynuté zviera umiestňovať do smetných nádob, kontajnerov na 
odpad, zakopávať alebo inak nepovolene ich odstraňovať.

j) Držiteľ (chovateľ) je povinný platiť poplatok za psa od pol roka jeho veku na OcÚ.
k) Držiteľ (chovateľ) je povinný zabezpečiť pravidelné základné očkovania psa 

proti besnote.
l) Držiteľ (chovateľ) je zodpovedný za škody na cudzom majetku spôsobené spo-

ločenským zvieraťom. 

2.2  Vodenie psa
a) Vodiť psa mimo chovného priestoru a mimo zariadenia na chov môže iba osoba, 

ktorá je fyzicky a psychicky spôsobilá a schopná ho ovládať v každej situácii, pričom 
psy musia mať náhubky (s výnimkou malých spoločenských plemien).

b) Za psa vždy zodpovedá držiteľ psa alebo osoba, ktorá psa vedie alebo nad psom  
vykonáva dohľad.

c) Vodenie psov okrem služobných psov pri výkone služby je zakázané na detské 
ihriská, športové ihriská1, na cintoríny, do zdravotníckych, školských a predškolských 
zariadení a na pieskoviská. Je zakázané tiež podnecovať psa na agresivitu proti inému 
zvieraťu alebo proti človeku.

3.3 Znečisťovanie verejných priestranstiev
a/ Držiteľ (chovateľ) spoločenského zvieraťa musí dbať, aby neznečisťovalo verejné 

priestranstvá a nepoškodzovalo kvetinové záhony a trávniky.
b/ Držiteľ (chovateľ) spoločenského zvieraťa, ktoré znečistilo svojimi exkremen-

tami horeuvedené objekty i súkromné pozemky iných občanov je povinný okamžite 
odstrániť nečistotu spôsobenú konaním jeho zvieraťa.

§ 3 Chov hospodárskych zvierat
3.1 Osobitné povinnosti chovateľov hospodárskych zvierat:
a) Chov hospodárskych zvierat na území obce Kapušany musí byť v súlade s Vy-

hláškou Ministerstva pôdohospodárstva SR č. 230/1998 Z.z. o chove hospodárskych zvie-
rat a o usmrcovaní jatočných zvierat a musí spĺňať hygienické a veterinárne podmienky.

b) Chovateľ je povinný zabezpečiť, aby objekt slúžiaci pre chov zvierat bol ľahko 
čistiteľný a v prípade potreby napojený na vodotesnú žumpu.

c) Chovateľ je povinný odstraňovať hnoj od zvierat pravidelne podľa potreby 

a umiestňovať ho do nepriepustnej vybetónovanej hnojovej jamy, ktorá je zakrytá. 
Umiestnenie hnojiska sa dorieši v rámci stavebného konania pri povoľovaní výstavby 
objektu.

d) Chovateľ je povinný ničiť hlodavcov a hmyz vo všetkých chovných priestoroch, 
hlásiť každé ochorenie zvierat príslušnému orgánu veterinárnej starostlivosti a plniť ním 
nariadené opatrenia.

e) Hospodárske zvieratá a drobné hospodárske zvieratá sa nesmú pásť a vypúšťať na 
verejné priestranstvá obce alebo iných subjektov.

f) Chovateľ je povinný chovať zvieratá v prostredí a za podmienok, ktoré umožňujú pri-
rodzené využitie ich produkčných a reprodukčných schopností a výrobu zdravotne nezávad-
ných živočíšnych produktov, najmä ich riadne ošetrovať, poskytovať im vhodnú výživu, vy-
užívať ich spôsobom zodpovedajúcim ich druhu a kategórií a sledovať ich zdravotný stav.

g) Chovateľ je povinný zabezpečiť, aby hospodárske zviera nepôsobilo rušivo na 
svoje okolie (hluk, špina, zápach).  

h) Chovateľ zodpovedá za škody spôsobené hospodárskym zvieraťom.

2.2 Znečisťovanie verejných priestranstiev
a/ Chovateľ hospodárskeho zvieraťa musí dbať, aby neznečisťovalo verejné priestran-

stvá a nepoškodzovalo kvetinové záhony a trávniky.
b/ Chovateľ hospodárskeho zvieraťa, ktoré znečistilo svojimi exkrementami hore-

uvedené objekty i súkromné pozemky iných občanov je povinný okamžite odstrániť 
nečistotu spôsobenú konaním jeho zvieraťa.

§ 4 Priestupky
a) Priestupku sa dopustil ten, kto nerešpektuje uvedené v §1-3
b) Za priestupok obec uloží pokutu od 100 do 5.000,- Sk (3,32 – 165,97 EUR) na 

základe odporúčania komisie pre verejný poriadok. 
c) Ak sa držiteľ (chovateľ) spoločenského alebo hospodárskeho zvieraťa dopustí 

priestupku opakovane, možno mu uložiť pokutu do výšky dvojnásobku pokút uvede-
ných v odseku b)

§ 5 Všeobecné ustanovenia
a) Usmrcovať a loviť zvieratá je zakázané, ak nejde o výkon deratizačných prác a 

o výkon práva, upravený zvláštnymi predpismi (zákon o poľovníctve a z. o rybárstve) 
pomocou nášľapových želiez a iných podobných zariadení, pomocou jedovatých návnad 
a jedov, vrátane plynovania a utopenia, na lep, do fliaš a iných zariadení, pomocou vý-
bušnín a strelnými zbraňami, utopením a udusením, použitím drog a jedov, usmrtením 
elektrickým prúdom.

b) Usmrtenie zvierat sa vykonáva veterinárnym lekárom alebo v chovných zariade-
niach podľa osobitných predpisov. 

c) Zakazuje sa používanie živých zvierat na rôzne tomboly, na plesoch a iných zába-
vách, aby zviera netrpelo psychickým stresom. 

d) Kontrolu dodržiavania tohto Všeobecne záväzného nariadenia vykonávajú podľa 
príslušných právnych noriem a predpisov: komisia pre verejný poriadok a  Policajný 
zbor v Kapušanoch. 

Dodatok č. 2/2008 k VZN č. 4/2007
O udržiavaní verejného poriadku, čistoty a ochrany verejných 

priestranstiev a zelene na území obce Kapušany 

Dopĺňa sa 
• článok III bod 2 - Podmienky užívania verejného priestranstva o odstavec m) 
Zakazuje sa: 
m) Umiestňovať biologicky rozložiteľný odpad zo záhrad, kuchýň, reštaurácií na ve-

rejné priestranstvá. Pre odpady organického pôvodu je každá domácnosť povinná vytvoriť 
skládku na vlastnom pozemku, pričom je povinná dodržiavať hygienické predpisy /napr. v 
dostatočnej vzdialenosti od vodných zdrojov i od susediacich nehnuteľností /.

• článok IV - Čistota a poriadok na verejných komunikáciách, chodníkoch
a ostatných verejných priestranstvách o body 7-8

7. Vlastníci a užívatelia domov a pozemkov, ktoré hraničia s verejným chodníkom 
a verejným priestranstvom sú povinní tieto verejné chodníky a priestranstvá pravidel-
ne čistiť a kosiť. Čistenie chodníkov a kosenie verejného priestranstva pred a okolo 
obchodných a prevádzkových organizácií je povinnosťou pracovníkov a vlastníkov 
obchodných organizácií. 

8. Okolia poľných ciest a ostatných okrajových častí poľnohospodárskych pozemkov a 
záhrad v extraviláne obce upravujú a zbavujú buriny užívatelia.

• článok V - Ochrana verejnej zelene o bod 6) 

6.  Vlastníci resp. užívatelia nehnuteľnosti /domov a záhrad / sú povinní konáre 
stromov, kríkov a iných porastov vyčnievajúce na chodníky a ulice pravidelne 
obstrihávať a upravovať tak, aby neprekážali a neohrozovali chodcov, aby nerušili cestnú 
premávku a nezasahovali do rozhlasového a elektrického vedenia.

1 Uvedené obmedzenie sa nevzťahuje na zvieratá, ktoré priviedli na športovisko za účelom špor-
tového výkonu v rámci verejného športového podujatia.



Ak neuznáš svoju chybu, istotne urobíš ďalšiu. (čínske príslovie) 
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Zámery obce na rok 2009
- výstavba 10 obecných bytov nižšieho štandardu, akcia je riešená cez 

dotáciu z MVRR SR,
- realizácia projektu „Sociálna práca v obci Kapušany“, akcia je 

realizovaná cez Operačný program: Sociálna inklúzia, 
- Rekonštrukcia miestnych komunikácií (Záhradná ul. – chodník k MŠ 

a chodník k Jednote, chodník zo Záhradnej ul. na Krátku ul., Požiarnicka 
ul., Cintorínska ul., Poštová ul., detské ihrisko v parku), akcia je riešená 
cez Regionálny operačný program: Regenerácia sídel,

- Rekonštrukcia a prístavba ZŠ v Kapušanoch (výmena okien, prístavba 
spojovacieho pavilónu s 10 novými učebňami), akcia je riešená cez 
Regionálny operačný program: Infraštruktúra vzdelávania,

- výstavba bytového domu 6 b.j. bežného štandardu na Púchovskej ulici, 
akcia je riešená cez MVRR SR a ŠFRB,

- aktualizácia územného plánu (konečné schválenie bude v júni 2009),
- príprava projektovej dokumentácie na svetelnú križovatku s prechodmi 

pre chodcov na ceste I/18,
- vydanie knihy o obci Kapušany,
- realizácia osvetlenia a oplotenia (II.etapa) cintorína,
- oprava fasády na budove školskej jedálne,
- dostavba kanalizácie na Slánskej a Púchovskej ul. a dokončenie 

vodovodnej siete k obydliu p.Cyrila Pribulu pri Starom mlyne,
- vybudovanie technickej infraštruktúry na starom poľnohospodárskom 

dvore (cesta, elektrické vedenie),
- zmena organizačnej štruktúry, ktorou sa Obecný úrad v Kapušanoch 

priblíži občanom,
- pokračovanie v donáškovej službe pre seniorov.
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Kancelárske priestory na 
prenájom

Obec Kapušany v zastúpení Ing. 
Jozefom Pribulom, starostom obce, 
ponúka na prenájom kancelárske 
priestory v budove Zdravotného 
strediska v Kapušanoch.

Ročný nájom: 400 Sk/ m2

Internet v knižnici
V miestnej knižnici bola zriadená 

internetová miestnosť, ktorá je k 
dispozícii počas otváracích hodín 
knižnice. 

Poplatok je 20 Sk/hod

Aerobic v telocvični ZŠ 
v Kapušanoch:

Pondelok: 19:00 hod
Piatok: 19:30 hod
Poplatok: 20,-Sk

Oznámenie o začatí 
obstarávania Územného plánu 

obce Kapušany

Obec Kapušany ako orgán územ-
ného plánovania   oznamuje v zmysle 
§ 19 b ods. 1, písm. a zákona č. 50 
/ 1976  Zb. o územnom plánovaní a 
stavebnom poriadku (stavebný zákon) 
v znení neskorších zmien a doplnení, 
začatie obstarávania Územného plánu 
obce Kapušany, Zmeny  a doplnky 
2009. Začatie obstarávania  Územného 
plánu obce Kapušany, Zmeny a dopln-
ky,  schválilo obecné zastupiteľstvo v 
Kapušanoch  uznesením č. 22/2008.

Predmetom riešenia ÚPN obce 
Kapušany Zmeny a doplnky 2009 je 
komplexná aktualizácia funkčného 
využitia plôch, dopravného a 
technického vybavenia k. ú. Obce 

Kapušany, najmä návrh rozšírenia 
funkčnej plochy bývania a občianskeho 
vybavenia vrátane dopravného 
riešenia a technického vybavenia v 
severnej časti k. ú. Obce Kapušany,  
rozšírenia funkčnej plochy výroby 
v severovýchodnej časti k. ú. Obce 
Kapušany a zmeny a doplnky funkčného 
využitia plôch menšieho rozsahu na 
ostatnom území  obce Kapušany.

Listáreň

Nová atrakcia
(-hv-) Veľmi ma pobúrila sprá-

va o novej atrakcii v našej obci. 
Pre mnohých občanov je to mož-
no neznalosť, o čo sa jedná. 

Takže jedná sa o „HERŇU“ 
v priestoroch v blízkosti školy 
a kostola v bývalom kvetinárstve 
Mokama. Kto nemá vedomosti 
o takejto forme zábavy, chcem sa 
podeliť s vlastnými skúsenosťa-
mi, ktoré som prežila ako matka 
so svojim synom a čo prežila jeho 
rodina. Bolo obdobie, keď prišiel 
domov bez výplaty a bolo treba 
živiť manželku a ich dve deti. Je 
to veľmi bolestivé obdobie môjho 
života ako jeho matky, ale najmä 
jeho rodiny. Je toho veľmi veľa, 
ale našťastie sa to skončilo včas 
a úspešne. Dnes to ľutuje aj on. 
Určite to nie je ojedinelý prípad 
v našej obci. Taktiež v médiach 
sme svedkami mnohých prípa-
dov, kde dochádza k rozchodu 
manželstiev, strate otca, ale aj 
k strate majetku. A nie je ojedi-
nelým prípadom, keď dochádza aj 
k smaovraždám.

Nepíšem to ako matka k zvidi-
teľneniu mojej osoby, ale pre vý-
strahu pre všetky rodiny, ktoré by 
sa mali rozvíjať a nie rozvracať. 

Pozn. Uvedená „atrakcia“ nie 
je aktivitou obce a obec sa s ňou 
nestotožňuje. 

O Z N A M Y



Kto nenosí nebo v sebe, márne ho hľadá v celom vesmíre. (K.Sonnenschein)
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FOTOREPORTÁŽ
Prepojenie kanalizačnej vetvy ulíc pod 
hradom do čističky odpadových vôd závesným 
potrubím. Výstavbu realizovala firma 
PEHAeS z prostriedkov Enironmentálneho 
fondu (5,1 mil.Sk).

Výstavba kanalizácie na Slánskej ulici, ktorú 
realizovala Východoslovenská vodárenská 

spoločnosť v rámci finančného záväzku 
(3 mil.Sk), ku ktorému sa voči obci zaviazala.

Posledné rekonštrukčné práce na budove 
obecného úradu, na ktoré obec získala 
finančnú dotáciu z MF SR vo výške 300.000 Sk.

Výstavba oplotenia cintorína (I.etapa).

Prebiehajúca rekonštrukcia budovy 
školskej jedálne. Po vymenených oknách 
prišla na rad oprava fasády. Všetky práce 
financuje obec z vlastných zdrojov.

Klub dôchodcov aj tento rok piekol vianočné 
oblátky, ktoré sú súčaťou tohto vydania 

časopisu. Tie tohtoročné boli ešte chutnejšie 
a farebnejšie.

Prehliadka duchovnej piesne, ktorú 
organizoval miestny cirkevný zbor 
Aleluja dňa 9. novembra 2008.

Cirkevný zbor Aleluja na III. ročníku 
prehliadky duchovnej piesne v kostole 

sv. Martina.

Obecný motorový čln, ktorý obci v roku 2006 
venovali prešovskí hasiči a ktorý sa po takmer 
dvoch rokoch „zapožičania“ vrátil do obce.

Praktické úkažky ošetrovania stromov 
prišli do Kapušian predviesť členovia 

Záhradkárskeho klubu z Prešova.

Tvorivá dielňa projektu Klobúk plný 
vzájomného porozumenia, ktorý financuje MK 
SR (30.000 Sk). Mladí divadelníci pracujú na 
vlastných rekvizitách a kulisách.

Divadelný workshop divadla DiKAPY, ktorý 
lektorovala herečka Gabika Marcinková.



Skutky sú plody, slová – len lístie. (Africké príslovie)
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„Každé, pre kmeň dôležité rozhodnutie je potrebné posudzovať z hľa-
diska dopadu na ďalších sedem generácií“. 

(indiánska múdrosť)
Množstvo odpadov v priemyselných krajinách neustále narastá. Na 

jedného obyvateľa SR tak pripadá asi 320 kg TKO - tuhého komunálneho 
odpadu za rok. Navyše ku každému kilogramu domového odpadu treba 
prirátať ďalších 14 kg priemyselného odpadu a 1 kg nebezpečného odpadu, 
ktoré vznikli pri jeho výrobe.

Ako môžeme konkrétne pomôcť
• nekupujme veci, ktoré naozaj nepotrebujeme, i keď reklama nás pre-

svedčuje, že ich musíme mať, radšej uvažujme o tom, koľko z toho zostane 
odpadu 

• nakupujme do vlastnej látkovej tašky a neberme umelé v obchode, aj na 
pečivo a zeleninu nosme svoje vrecká 

• kupujme, ak to pôjde, bezobalové výrobky, alebo s čo najmenej obal-
mi, či obalmi z papiera či skla 

• kupujme výrobky s vratnými obalmi a čo najväčšie balenia a koncen-
tráty - upredňostnením takýchto výrobkov sa ušetrí časť obalov (namiesto 
4 malých čokoládovách tyčiniek v plastových obaloch kúpme jednu veľkú 
čokoládu v obale z papiera a recyklovaného hliníka) 

• kupujme radšej kvalitnejšie výrobky s dlhou trvanlivosťou, aj keď sú 
zvyčajne drahšie 

• kupujme miestne výrobky, ktoré neboli prepravované na dlhé vzdiale-
nosti, ušetria sa pohonné hmoty a neznečisťuje sa ovzdušie, takisto podpo-
ríme miestnu ekonomiku 

• nepoužívajme jednorázové obaly, kupujme výrobky balené do recyk-
lovateľných obalov 

• nekupujme jednorázové výrobky- batérie, žiletky, vreckovky, zapaľo-
vače, poháre, taniere a podobne 

• nekupujme nevratné PET fľaše, plechovky, krabice z kombinovaného 
materiálu, namiesto umelohmotných fliaš je lepšie kupovať sklenené, ktoré 
majú dlhšiu dobu použiteľnosti 

• plienky používajme látkové, ušetríme veľa stromov 
• pokazené výrobky nevyhadzujme, ale dajme do opravy 
• vratné obaly dajme naspäť do obchodu, kde sme ich kúpili, nevyha-

dzujme ich do kontajnera 
• recyklujme - odnášajme do zberní a špeciálnych kontajnerov všetko, čo 

sa dá, najmä papier, sklo, kovy, textil- napríklad jedna tona zberového pa-
piera nahrádza 1 t vlákien z dreva, čo je adekvátne úspore asi 17 stromov 

• kompostujme bioodpad z kuchyne a záhradiek 
 http://www.infovek.sk/predmety/enviro/index.php?k=49

SKLÁDKA NA PÚCHOVSKEJ ULICI. Na jar tohto roku obecný úrad vyčlenil v obci 
tri lokality, na ktoré sme mohli sústreďovať biologicky rozložiteľný odpad zo záhrad. 
Po skončení tejto akcie bolo zabezpečené štiepkovanie odpadu a jeho odvoz na ďal-
šie použitie. Krátko potom, ako sa priestory upratali, sme však v navážaní odpadu 
pokračovali a vytvorili sme skládku, ktorá zaiste neteší obyvateľov bývajúcich na 

ulici Púchovská. Staňme sa ohľaduplnejšími voči našim susedom. Na jar budúceho 
roku v priestoroch bývalého poľnohospodárskeho družstva bude vyčlenené miesto na 

sústredenie biologicky rozložiteľného odpadu. 

ŽIVOTNÉ PROSTREDIE – ODPADY

SKLÁDKA NA ARDOVEJ ULICI. Ešte pred výkopovými prácami výstavby 
kanalizácie boli na konci Ardovej a Slánskej ulice lokalizované skládky ko-

munálneho odpadu, ktoré každým dňom rástli. Ťažké stroje odpad rozhrnuli, 
avšak vyvážanie odpadu pokračuje aj naďalej. Zámerom obce je tieto miesta 

zrevitalizovať a obnoviť ich zeleň. 

SKLÁDKA NA TOPOĽOVEJ ULICI. Na miestach vzácnych mokradí na Topoľovej 
ulici začal byť populárny trend vývozu domáceho i stavebného nebezpečného odpadu. 

Cestu, po ktorej chodievajú turisti, návštevníci obce i obchodní partneri firiem na 
Priemyselnej ulici zdobí dnes skládka, ktoré stavia našu obec do pozície neatraktívnych 
miest. Obec Kapušany uložila občanom, ktorí boli usvedčení z vyvážania odpadu povin-
nosť zlikvidovať dovezený odpad. V ďalších prípadoch pristúpi k finančným pokutám. 

SLOVENSKÁ ULICA. Vypúšťanie odpadových vôd na cestnú komunikáciu I.triedy 
z ulice Slovenskej. Aj napriek tomu, že ulica Slovenská je dlhodobo odkanalizovaná, 

niektorí jej obyvatelia vypúšťajú odpadové vody z domácnosti do rigolu pozdĺž Sloven-
skej ulice. Splašky v poslednom období upchali šachtu na konci ulice a prerazili na 
cestu I.triedu smerom na Ladu. Pri prvých mrazoch spôsobujú poľadovicu, v ostat-
ných dňoch voda špiní okoloidúce autá i chodcov. Obec Kapušany prijala Dodatok 
č. 1/2008 k VZN č. 4/2007 o ktorým stanovila povinnosť napojiť sa na vybudovanú 
verejnú kanalizáciu alebo preukázať, ako ináč domácnosť likviduje odpadové vody. 
Po 31.12.2008 obec pristúpi k sankciám voči domácnostiam, ktoré si túto povinnosť 

doposiaľ nesplnili a správajú k životnému prostrediu nezodpovedne. 



Najťažší kríž, aký je nám daný, sme vždy my sami. (O. Lechmer)
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Pribúdajúce chladné rána, hmly a dlhé večery, sú neklamným zna-
kom, že rok sa pomaly dostáva do svojej záverečnej fázy. Je to obdobie, 
kedy zvykneme bilancovať a hodnotiť. Výnimkou nie je ani turistický 
klub JANTÁR Kapušany.

Je potešiteľné, že klub s tak krátkou existenciou má čo hodnotiť. Za 
osem mesiacov zorganizoval šesť zaujímavých akcií v rôznych kútoch 
Slovenska.

Myšlienka založiť turistický klub pri Obecnom športovom klube 
Kapušany vzišla zo skutočnosti, že mnohí ľudia predovšetkým starší, 
ale aj celé rodiny s deťmi nemajú v obci veľa možností zapojiť sa do or-
ganizovaných športových aktivít a tráviť spoločne voľné chvíle. Popri 
futbale stále absentujú takéto možnosti.

Preto v apríli prípravný výbor v zložení Radovan Tyliščák, Jozef 
Stachura a Miroslav Bohata vyhotovil návrh štatútu nového klubu a 
požiadal vedenie OŠK Kapušany o prijatie za kolektívneho člena OŠK. 
Následne na to sa uskutočnila členská schôdza, na ktorej bol zvolený 
výbor v zložení Radovan Tyliščák - predseda, Matúš Škovránek - pod-
predseda, Janka Miglecová - pokladníčka.

Ako prvú, sme absolvovali turistickú trasu v neďalekej Košickej 
kotline. Výstup na vrch Sivec z ktorého sa nám naskytli nádherné 
kruhové výhľady na Vysoké Tatry, Šarišskú vrchovinu so Šarišským 
hradom, Kojšovskú hoľu ale predovšetkým na meandrujúci tok Hor-
nádu s Ružínskou priehradou. 23 členná skupina vo veku 5 - 62 rokov 
bola dobrým základom do budúcnosti. Malá previerka síl, ale predo-
všetkým technického vybavenia a oblečenia bola súčasťou poznávania 
jednotlivých účastníkov. Ak nie Sivec, tak určite dvojdňový výlet do 
Slovenského raja preveril sily, ale predovšetkým všetkých presvedčil 
o nevyhnutnosti kvalitného oblečenia a obuvi do prírody. Dve hádam 
najpríťažlivejšie trasy v Slovenskom raji ukázali aká je turistika pek-
ná, zaujímavá, ale aj namáhavá, s nástrahami, aké len príroda dokáže 
vytvoriť. Práve spoznávanie prírody, jej nevyspytateľnosti, rešpekt 
k prírode, počasiu, ale aj úcta a ohľaduplnosť k nej sú hlavným posla-
ním každého turistického klubu, Jantár nevynímajúc. Nasledujúca túra 
v najvýchodnejšej oblasti Slovenska v národnom parku Poloniny a po-
znatky z nej dali všetkým účastníkom príklad, aká je príroda vyvážená 
a silná. Niekoľko storočí staré stromy, mnohé z nich odumierajúce na 
mieste, kde po stáročia sa majestátne týčili k oblohe. Žiadne elektrické 
vedenia, chaty, a iné prvky civilizácie. Taký je Stužický prales pod 
vrcholom Kremenec na východe našej republiky. 

Po prázdninách sme si to namierili opačným smerom. Západné 
Tatry sú na sklonku leta úchvatné. Dve túry, jedna na Sivý vrch /1805 

m/, druhá na Roháčske plesá /1719m/ boli podľa vyjadrení všetkých 33 
účastníkov najkrajšie a najzaujímavejšie. Pri spomienke na nádherné 
výhľady zo Sivého vrchu, alebo pohľad do doliny od štvrtého roháčske-
ho plesa, to ani neprekvapuje.

V októbri a novembri sme sa zamerali na poznávanie nášho naj-
bližšieho okolia. Najprv to bolo Čergovské pohorie a neskôr Slánske 
vrchy. Novovytvorený náučný chodník v Pavlovciach s mnohými 
informačnými tabuľami veľmi pekne dokumentuje význam lesa ako 
zdroj obživy, zásobárne kyslíka, ako zdroj pracovných príležitostí, ale 
aj miesto oddychu. Presvedčili sa o tom aj deti zo základnej školy, ktoré 
Deň študentstva oslávili na pozvanie nášho klubu práve tam. 

Bilancovanie by nebolo úplné, ak by sme aj číselne nevyjadrili 
niekoľko postrehov. Klub za osem mesiacov svojho pôsobenia zare-
gistroval celkom 53 účastníkov na jednotlivých akciách /mimo detí 
a rodičov z poslednej akcie/. Priemerná účasť na každej akcii bola 29 
účastníkov. Najmladší účastník bol vo veku 5 rokov, najstarší 62 rokov. 
Počet dospelých nad 18 rokov 36, počet juniorov a detí 17, počet žien 
vrátane dievčat 27, mužov a chlapcov 26. Tieto čísla nesledujú zdolá-
vanie žiadnych cieľov a rekordov . Sú len inšpiráciou a motiváciou pre 
mnohých ďalších záujemcov o pôsobenie v našom klube a duchaplné 
trávenie voľného času .

Informácie o činnosti klubu nájdete na www.oskkapusany.sk , kde sa 
pravidelne objavujú nielen pozvánky na jednotlivé akcie, ale aj krátke 
vyhodnotenie uskutočnených výletov. 

S dobrým pocitom, že sme vytvorili pre seba a pre svoje rodiny , ale 
aj pre priateľov priestor na príjemné trávenie voľného času a oddych 
v prírode sme zvolali na 29. novembra členskú schôdzu nášho klubu. 
Popri hodnotení roku uplynulého, najviac sa diskutovalo o plánoch 
do roku budúceho. Ten zahájime akciou presahujúcou náš miestny 
význam. Koncom januára privítame na našom hrade a neskôr v obci 
účastníkov celoslovenského zrazu turistov, ktorý sa uskutoční pod 
záštitou prezidenta republiky Ivana Gašparoviča. 

Skutočnosť, že si náš klub všimli aj funkcionári klubu slovenských 
turistov je potešujúca, ale aj zaväzujúca. Je to príležitosť predstaviť 
našu obec s jej históriou a prírodnými krásami, ktoré ponúka. Želajme 
si preto, aby úspech tejto akcie bol predzvesťou vydarených turistic-
kých akcií, ktoré sme si naplánovali.

 S prianím príjemného prežitia Vianoc, želáme našim turistom 
úspešný nový rok, veľa pekného počasia a nekonečne veľa krásnych 
poznatkov a zážitkov z potuliek po prírode.

mb

TURISTIKA

Projekty 2008 
• MINISTERSTVO ŠKOLSTVA SR – KAMPAŇ KAPYOVCI – KAŽDÝ 
INÝ, VŠETCI ROVNÍ / Účel: Spoločnými aktivitami spájať deti a mládež 
rôznych kultúrnych i sociálnych prostredí obce. (výstupy - pohľadnice, ná-
lepky, drevená socha, interaktívne diskusie) / Suma: 40.000,- SKK
• MINISTERSTVO FINANCIÍ SR – VÝNOS Z LOTÉRIÍ  / Účel: Rekon-
štrukcia budovy obecného úradu / Suma: 300.000,- SKK
• ÚRAD SPLNOMOCNENKYNE VLÁDY SR PRE RÓMSKE KOMUNI-
TY / Účel: Vypracovanie projektovej dokumentácie pre výstavbu obecných 
nájomných bytov nižšieho štandardu / Suma: 100.000,- SKK
• MINISTERSTVO VÝSTAVBY A REGIONÁLNEHO ROZVOJA SR / 
Účel: Výstavba 10 obecných nájomných bytov nižšieho štandardu / Suma: 
6.398.143,- SKK

• PREŠOVSKÝ SAMOSPRÁVNY KRAJ – NEFO / Účel: Kapušianske 
folklórne dni – VI.ročník / Suma: 25.000,- SKK
• FOND SOCIÁLNEHO ROZVOJA – OPERAČNÝ PROGRAM SOCI-
ÁLNA INKLÚZIA – SOCIÁLNA PRÁCA V OBCI KAPUŠANY / Účel: 
Vykonávanie terénnej sociálnej práci v obci / Suma: 1.028.160,- SKK 
• MINISTERSTVO KULTÚRY – KLOBÚK PLNÝ VZÁJ OMNÉHO PO-
ROZUMENIA / Účel: Dramatické dielne a etudy. / Suma: 30.000,-SKK
• MINISTERSTVO ŽIVOTNÉHO PROSTREDIA – ENVIRONMENTÁL-
NY FOND / Účel: Kanalizácia. / Suma: 5.100 000,-SKK

Poďakovanie patrí taktiež všetkým sponzorom, ktorí akýmkoľvek spôsobom 
podporili v roku 2008 kultúrno-spoločenské, športové, ale aj bežné každodenné 
aktivity v obci Kapušany. Za spoluprácu ďakujeme aj firmám a podnikateľom, 

ktorí jednotlivé aktivity (investičné i neinvestičné) v roku 2008 realizovali. 



Je to srdce, ktoré dáva. Ruky len podávajú. (Zaire)

ŠPORT
Niekoľko faktov z futbalovej jesene 2008

Skončila sa jesenná časť futbalovej sezóny 2008-2009. prinášame Vám výsledky jednotlivých našich družstiev
Presnejšie informácie o súpiskách, zostavách, tabuľky strelcov, hodnotenia, profily hráčov, fotografie nájdete na 

www.oskkapusany.sk 

Po minuloročnom odohraní nultého ročníka „Kapu-
šanskej“ futbalovej uličnej ligy sa v mesiacoch máj a jún 
odohrala základná časť a v mesiaci september finále I. 
ročníka tejto obecnej novinky.

Oproti nultému ročníku v nej došlo k niekoľkým 
zmenám. Zredukoval sa počet mužstiev na šesť. Zrušili 
sa mužstvá Ceheleň a Rinek. Ulice patriace do týchto 
mužstiev boli pridelené nasledovne: Tehelná a Kráľovská 
k mužstvu Pľace, Slovenská k mužstvu Puchov, Želez-
ničná, Topoľová, Na rínku k mužstvu Poštová. Počas 
základnej časti, ktorá prebiehala podľa vyžrebovania, 
nedošlo k vážnym nedostatkom. Menšie nedorozumenie 
sa vyskytlo ohľadom času začiatku stretnutia 3.kola  
Pľace – Puchov. Uvedený zápas sa odohral v náhradnom 
termíne.  Oproti nultému ročníku sa žiaden zápas nemu-
sel kontumovať. Kvalita mužstiev sa celkom vyrovnala. 
V zápasoch sa nezrodil ani jeden dvojciferný výsledok 
a veľa výsledkov sa skončilo tesným rozdielom o jeden 
alebo o dva góly.

Základnú časť I. ročníka vyhral tím Záhradná. Druhé 
miesto obsadil tím Poštová. Na treťom mieste sa umiestnil 
tím Pod hradom (víťaz základnej časti nultého ročníka) 
a do finále zo štvrtej priečky postúpil tím Pľace. Pred 
bránami finále skončil tím Puchov a šieste miesto obsadil 
tím Nová štvrť.

Najlepšími strelcami základnej časti  sa stali : so 7 

gólmi Ján Majirský (Záhradná), Miroslav Lukáč (Pod 
hradom), so 6 gólmi Marek Uličný (Pod hradom) a s 5 
gólmi Peter Zborovjan (Poštová), Martin Maňkoš (Pľace), 
R. Namešpetra (Puchov).

Finále I. ročníka sa uskutočnilo v nedeľu 14.9.2008. 
Veľká škoda, že futbalu tento deň počasie neprialo, lebo 
bolo veľmi chladno. Na prvý semifinálový zápas nastúpili 
tímy Záhradná a Pľace. Po dvoch góloch Stana Bujňačka 
a Jána Majirského sa z víťazstva 4 : 1 tešil tím Záhradná. 
Za tím Pľace skóroval Pavol Leško. Víťazom druhého 
semifinálového zápasu  Poštová - Pod hradom sa po tes-
nom výsledku 1 : 2 stal tím Pod hradom. Za tím Poštová 
skóroval Miroslav Bohata a za víťazov Maroš Dankanič 
ml. a Marek Uličný. Výsledky semifinálových zápasov 
mali za následok to, že v súboji o tretie resp. prvé miesto 
sa stretli tie isté tímy ako v nultom ročníku. V súboji o tre-
tie miesto sa tak, skoro po roku, stretli Pľace – Poštová. Vo 
vyrovnanom zápase sa športové šťastie nakoniec usmialo 
na tím Pľace, ktorý po góloch Tomáša Tverďáka a Igora 
Révaya zvíťazil 2 : 1 (v nultom ročníku bol výsledok 4 
: 10). Za tím Poštová skóroval Daniel Grega. Finálový 
zápas Záhradná – Pod hradom sa v riadnom hracom čase 
skončil remízou 1 : 1 (v nultom ročníku 0 : 5). Strelcami 
gólov boli Stanislav Bujňáček a Marek Uličný. Po stre-
lách zo značky pokutového kopu sa šťastena priklonila na 
stranu tímu Záhradná, ktorý zdolal súpera v pomere 4 : 2. 

Víťazom I. ročníka „Kapušanskej“ futbalovej uličnej ligy 
sa tak stal tím ZÁHRADNÁ.

Víťazný tím tvorili hráči Peter Ličák, Ján Majirský, 
Stanislav Bujňaček, Ján Zemčák, Martin Koháni, Miro-
slav Čis arik, Peter Hudák, Dávid Hudák, Ľubomír Miku-
la, Ján Hudák (1962), Ľubo Sopira, Stanislav Čuba, Ján 
Hudák (1964) a kapitánka Zuzana Maňkošová.

Kvôli nepriaznivému počasiu sa po penaltovom rozstre-
le uskutočnilo iba krátke vyhodnotenie s  odovzdaním viac-
-menej symbolických vecných („tekutých“) cien. Putovný 
pohár starosta obce Ing. Jozef Pribula odovzdal víťaznému 
mužstvu Záhradná (minimálne na 1 rok). Ďalej boli ocene-
ní aj najlepší brankár, hráč a strelec. Cenu pre najlepšieho 
brankára obhájil Štefan Uličný, najlepším hráčom sa stal 
Marek Uličný a najlepším strelcom Ján Majirský.

Po vyhodnotení si všetci prítomní pochutili na dobrom 
guľáši, ktorý pripravili skalné fanúšičky futbalu Anabela 
Čisariková, Eva a Mimka Hricové.

Na záver už patrí len poďakovanie všetkým, ktorí 
s I. ročníkom „Kapušanskej“ futbalovej uličnej ligy 
pomohli: OcÚ Kapušany, SP TRADE, Ovčia farma Proč 
- Peter Gamčík, Miroslav Bohata, Milan Maňkoš ml., Ján 
Zemčák, Vladislav Matúš, Milan Maňkoš st., Mikuláš 
Holoďák, Tomáš Tverďák.  

Verím tomu, že v roku 2009 sa stretneme na II.ročníku 
futbalovej ligy, ktorý bude kvalitnejší či už po stránke 
futbalovej, tak aj po stránke organizačnej.

Radoslav Namešpetra – predseda športovej komisie
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Š T A T I S T I K A
za obdobie august – november 2008

Uzavreli manželstvo:
Pavol Slivka – Mgr. Kamila Namešpetrová
Martin Hudák – Mária Zopková
Ing. Ladislav Okkel – Mária Porezaná
Ing. Milan Rojík – Ing. Ivana Kokošková
Lukáš Hudák – Ivana Jakubíková
Ján Križovenský – Mgr. Mária Harčaríková

 Navždy nás opustili:
Michal Antol, 71 r. 
Ján Ružbarský, 89 r. 
Ján Rentka, 58 r. 
Ján Paľa, 60 r. 
Verona Kuchárová, 86 r. 
Marta Kohániová, 70 r. 
Mária Maňkošová, 87 r. 
Vojtech Iliaš, 77 r. 
Anna Hudáková, 88 r.

Demografické údaje obce:
Počet obyvateľov k 1.1.2008:           2081
  - prihlásených                32
  - odhlásených                34
  - narodených                11
  - zomretých                24 

760 .  výroč ie  obce

„Kapušanská“ futbalová liga – 1. ročník

mailto:vico@condornet.sk

